البنك التجاري: تعيين رئيس تنفيذي جديد

أعلن البنك التجاري عن تعبين السيد ستيفن موس بمنصب الرئيس التنفيذي للمجموعة اعتبارًا من 1 أغسطس 2025. يأتي هذا التعيين بعد عملية بحث شاملة على مستوى عالمي ويعكس الإلتزام بالحفاظ على استمرارية البنك في استراتيجيته وقوته.

يجلب السيد موس خبرة مصرفية دولية تزيد عن ثلاثة عقود، اكتسبها في واحدة من أبرز المؤسسات المالية العالمية، حيث شغل عدة مناصب تنفيذية عليا وأدوارًا في مجالس الإدارة في مناطق آسيا والمحيط الهادئ والشرق الأوسط وأوروبا والأميركتين، بالإضافة إلى عضويته في اللجنة التنفيذية العامة للمجموعة.

وفي منصبه الأخير، شغل منصب الرئيس التنفيذي الإقليمي لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا وتركيا، وخلال هذه الفترة، خدم في مجالس إدارات مؤسسات مالية في السعودية ومصر وعلى مستوى منطقة الشرق الأوسط بشكل عام. تشمل أدواره القيادية السابقة منصب رئيس المكتب التنفيذي للرئيس التنفيذي للمجموعة، ورئيس قسم الاستراتيجية في المجموعة، ورئيس قسم الاندماج والاستحواذ.

السيد موس محاسب قانوني معتمد (ICAEW) . إن قدرته على قيادة أعمال دولية واسعة النطاق، إلى جانب رؤيته الاستراتيجية وخبرته الطويلة، تؤهله بشكل مثالى لقيادة البنك التجاري في مرحلته التالية من النمو والتطور.

صرَح الشيخ عبدالله بن علي بن جبر آل ثاني، رئيس مجلس الإدارة: "بالنيابة عن مجلس الإدارة، يسعدنا أن نرحب بستيفن كرئيس تنفيذي للمجموعة، إذ إن خبرته الدولية الواسعة وقيادته المثبتة تجعله في موقع مثالي للبناء على الأسس القوية للبنك ودفع المرحلة التالية من نموه".

Commercial Bank: Appointment of new Chief Executive Officer

Commercial Bank has announced that Stephen Moss has been appointed as Group CEO effective 1 August 2025. This appointment follows a comprehensive global executive search and reflects the Bank's commitment to maintaining strategic continuity and leadership strength.

Mr. Moss brings over three decades of international banking experience with one of the world's leading financial institutions, where he held several senior executive and board roles in Asia-Pacific, the Middle East, Europe and the Americas as well as serving on the overall Group Executive Committee.

Most recently, he served as Regional Chief Executive Officer for the Middle East, North Africa and Türkiye, and during this time, served on the boards of financial institutions in Saudi Arabia, Egypt, and for the overall Middle East. His previous leadership roles include Chief of Staff to the Group CEO, Group Head of Strategy, and Group Head of Mergers & Acquisitions.

He is a Chartered Accountant (ICAEW). Mr Moss's ability to lead, scale international businesses, combined with his strategic vision and long experience leaves him well positioned to guide Commercial Bank into its next phase of growth and development.

Sheikh Abdulla bin Ali bin Jabor Al Thani, Chairman, said: "On behalf of the Board, we are pleased to welcome Stephen as Group CEO. His extensive international experience and proven leadership make him well positioned to build on the Bank's strong foundation and drive the next phase of its growth".